
 

 

Rada Gminy w Waśniowie 
 

Protokół nr XIX/2020 

z posiedzenia Sesji Rady Gminy w Waśniowie 

odbytego w dniu 05.08.2020r. 

 

Posiedzenie odbyło się na Sali Konferencyjnej w Urzędzie Gminy w Waśniowie. Obrady 

rozpoczęto 5 sierpnia 2020 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 11: 34 tego samego dnia.  

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. 

Obecni: 

1. Tadeusz Buczkowski 

2. Janusz Bugajski 

3. Mirosław Chamera 

4. Krzysztof Chojnacki 

5. Janusz Jop 

6. Marek Kaczmarski 

7. Piotr Kwaśniak 

8. Dariusz Nowak 

9. Andrzej Ostatek 

10. Łukasz Pawłowski 

11. Mariusz Sala 

12. Danuta Serwicka 

13. Krzysztof Surowiec 

14. Małgorzata Ślusarz 

15. Małgorzata Wzorek 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Chamera otworzył dziewiętnaste posiedzenie 

Rady Gminy, czwarte tegoroczne. Przewodniczący poprosił o sprawdzenie quorum. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad 

Przewodniczący na podstawie sprawdzenia quorum uznał posiedzenie za prawomocne, 

gdyż na 15 Radnych obecnych w chwili otwarcia było 12 Radnych. Przewodniczący powitał 

na spotkaniu: Krzysztofa Gajewskiego Wójta Gminy, Skarbnik Bogumiłę Bugaj, Małgorzatę 

Ziemnicką Księgową GZOZ Waśniów, Mirosława Kopika Prezesa Zarządu Europejskiej 

Agencji Rozwoju oraz radnych 

3. Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący przypomniał, iż porządek obrad został dostarczony radnym  

w ustawowym terminie, a także był omawiany na komisjach tematycznych. Zapytał, czy ktoś 

chce zabrać głos w sprawie porządku obrad. Zgłoszeń nie było.  

Przewodniczący poddał porządek obrad pod głosowanie. 

1. Otwarcie posiedzenia i sprawdzenie quorum. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja Wójta o działaniach między sesjami.  



 

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale  

Nr XV/97/2019 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 30 grudnia 2019r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2020 - 2024.   

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 

2020 rok.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Ostrowieckiego. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 

Chmielnik w powiecie rzeszowskim. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace naprawczo – 

konserwatorskie zwieńczenia hełmu dużej wieży Kościoła p.w. Św. Wojciecha BiM w 

Mominie wpisanego do rejestru zabytków województwa świętokrzyskiego pod. Nr rej. 

A.624 decyzją z dnia 15.04.1967r. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

w Waśniowie.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Kielcach skargi Prokuratora Rejonowego w Ostrowcu Św. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostek paliwa w 

Gminie Waśniów na rok szkolny 2020/2021 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie dofinansowania doskonalenia 

zawodowego nauczycieli 

15. Sprawy różne. 

16. Zakończenie obrad. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz 

NIEOBECNI (3) 

Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Małgorzata Wzorek 

Porządek obrad zostały przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

Przewodniczący przypomniał, iż protokół z poprzedniej sesji został zwyczajowo wyłożony 

godzinę przed rozpoczęciem obrad oraz był dostępny do wglądu w Biurze Rady Gminy. 

Zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał protokół pod 

głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 



 

 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz 

NIEOBECNI (3) 

Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Małgorzata Wzorek 

Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 5. Informacja Wójta o działaniach między sesjami 

Wójt Gminy dokonał szczegółowego sprawozdania z prac i spotkań wykonanych  

w czasie pomiędzy sesjami, poruszył m.in. następujące kwestie: 

- 23.07 odbył się przetarg na zamówienie samochodu dla jednostki OSP w Witosławicach, 

„Dostawa średniego samochodu ratowniczo gaśniczego z układem napędowym 4x4”, wsparcie 

środków finansowych z Narodowego Wojewódzkiego Funduszu, Krajowego Systemu 

Ratownictwa Gaśniczego oraz samorządu, wykonanie do 30.11.20, 

- 26.07 przekazano zakarosowany samochód Mercedes Benz 316 TDI pozyskany nieodpłatnie 

do ratownictwa drogowego dla jednostki ratowniczej OSP Grzegorzowice wraz z 

doposażeniem m.in. o zestawy oświetleniowe, na które dostali dofinansowanie 8 tys. zł od 

Komendanta Wojewódzkiego. Gmina dołożyła 3 tys. zł. Próbowano zbyć samochód Jelcz 004 

z 1974 r. znajdujący się jednostce, ale nie było zainteresowanych osób. Robią porównanie 

cenowe na oferty na ten pojazd.  

- Urząd Pracy: zakres 4 osoby bezrobotne na 3 miesiące, efektywność 50% na okres nie krótszy 

niż 3 m-ce w układzie min ½ etatu, wcześniej mieli 3 osoby na roboty publiczne; 

- drogi: 

 realizacje po przetargowe: Mirogonowice-Jeżów, Sławęcice, Nosów-Kotarszyn, każda 

ponad 1 km. Trwają prace wykończeniowe. Wójt prowadzi rozmowy z Zarządem Dróg 

Powiatowych w sprawie odcinka drogi od Kotarszyna do Nosowa na Małe Jodło 320m. 

Być może, że uda się ten odcinek drogi zrealizować przy realizacji zadania Waśniów-

Nosów (prawie 1600m). Ta sama firma będzie realizować zadanie nakładki i poprawiać 

stan dorgi „Kunówki” od Piotrowa w kierunku Bukowia. 

 Fundusz Ochrony Gruntów Rolnych – droga w Sarniej Zwoli. Brak potwierdzenia na 

piśmie. Wstępnie wiedzą, że w Urzędzie Marszałkowskim nastąpił podział kwot na 

drogi dojazdowe do pól, kwota dofinansowania na jeden odcinek drogi 40 tys. zł. 

Istnieje szansa, że po 15.08 w drugiej transzy będzie można uzyskać środki na to 

zadanie; 

- zakończono zadanie w Boleszynie i Nowym Skoszynie. Nowy Skoszyn rozliczono do 

31.07.20. Sprzęt i sale komputerowe, matematyczno-fizyko chemiczne. Sprzęt w pełnym 

komplecie dowieziony. Trwa podbudowa kostki do boiska wielofunkcyjnego. Zadania 

kosztowały 700 tys. zł ze środków zewnętrznych. Boleszyn do 30.08 rozliczenia. Wszystkie 

zadania:  podjazd, plac manewrowy, podejście do szkoły, wykonane w ramach środków; 

- remonty w szkołach: w mniejszych wykonywane na bieżąco, na hali sportowej zdjęte barierki, 

odmalowany ciąg podokienny, wykonane odwodnienie wód zewnętrznych poza kostkę, zdjęto 

plac rekreacyjny po lewej stronie w związku z awarią wodociągu, demontowaną kostkę 

przekazano do parafii w Nagorzycach i Mominie, wykonują nową kostką, nowy plac 

rekreacyjno-edukacyjny 

- Lokalna Grupa Działania – byli na spotkaniu w Łagowie, Kwota: 119 tys. zł do wykorzystania 

środków z LGD na wsparcie i wyrównanie edukacyjne i rekreacyjne na obiektach użyteczności 

publicznej. Do zrealizowania 2 prowadzone przez stowarzyszenia wpisane do rejestru: 

jednostka OSP w Waśniowie: remont świetlicy łącznie z zapleczem i bazą dla straży oraz prace 

zewnętrzne w OSP Witosławice,  

- zamknięto program w fotowoltaice i solarach. Wykonano 93 instalacje z 28planowanych na 

terenie Gminy. Wykonano: 38 solarów do podgrzewania ciepłej wody, 55 instalacji 

fotowoltaicznych. 



 

 

- przygotowywany przetarg na oczyszczalnie przydomowe; 

- dofinansowanie do transportu zbiorowego: W ramach krajowego wsparcia środków na 

dofinansowanie przewozu osób, uruchomiono po uzgodnieniu 35 kursów, prawie 340 tys. zł 

środków zewnętrznych, 70 tys. z niewielkim haczykiem z budżetu powiatu i gminy (po 50%). 

Dofinansowanie jest przedmiotem dzisiejszej uchwały. Wiele osób zgłaszało potrzeby, 

konsultowano z radnymi, sołtysami, mieszkańcami. Zadanie z transportu publicznego o zasięgu 

ponadlokalnym podpisuje powiat. Kursy zostały uruchomione od poniedziałku. Jeżeli będą 

jakieś sugestie mogą od września tak ustawić procedurę przewozową. Godziny przewozów 

będą bardzo elastyczne dla przewozów i potrzeb. Dzisiaj miał 3 wnioski na tej samej trasie i 

chcieli o innych godzinach.   

- będzie kursował autobus wewnętrznej linii z Opatowa przez Sarnią Zwolę, Waśniów, do 

Opatowa w dni robocze. Będzie zabierał uczniów do szkół mundurowych w Opatowie, 

umożliwi komunikację z sąsiednim powiatem; 

- podpisano umowę na wykonanie remontu 3 figur: 2 figury w miejscowości Worowice i 

Kraszków, w Nosowie odnowienie krzyża. Wykonanie do 30.08.  

- dofinansowano odnowienie grobu żołnierza, porucznika NFZ Adama Chłopskiego, 

Niezłomnego, który spoczywa na cmentarzu w Grzegorzowicach. Na wniosek wójta Wojewoda 

dofinansował prace kwotą 5 tys. zł, Gmina dokłada 2 tys. zł;  

- 23.07 miało się odbyć spotkanie z Marszałkiem dot. listy rezerwowej rewitalizacji, 

przesunięte na inny termin ze względu na pilne sprawy służbowe  

- odbyło się spotkani Związku Gmin Gór Świętokrzyskich dotyczące kompleksowego planu 

prowadzenia komplementarnego wniosku pod Regionalny Program Rekreacyjny, który będzie 

uatrakcyjniał nie tylko teren, turystykę, ścieżki rowerowe ale również inne zadania, które się 

wpisują w szeroko rozumianą ochronę środowiska, w którym mogą wspólnie, jako 11 gmin 

występować i uczestniczyć. Są w fazie roboczej, będą przygotowane koncepcje, pewnie będą 

musieli wesprzeć finansowo, wystąpić o wsparcie; 

-trwają rozmowy z Regionalną Dyrekcją Lasów Państwowych w Radomiu, wstępnie umówieni 

z dyrektorem 10.10,. Będą chcieli uzyskać wsparcie na drogi leśne, inne, które są drogami 

istotnymi dla komunikacji, drogami przeciwpożarowymi 

- wpłynął wniosek Ministra Środowiska z projektem uchwały, który w powiecie ostrowieckim 

w gminie Waśniów chce włączyć do zasobu Parku Świętokrzyskiego enklawę Grzegorzowską; 

Przygotują pełną informację dla radnych: m. in otuliny, strefy ochronne,  

 - wpłynęły wnioski:  

 ustawienie masztów telefonicznych, transmisji telefonicznej na Śnieżkowicach i w 

miejscowości Dobruchna, trwają prace administracyjno-prawne, wyjaśniają, były 

spotkania z mieszkańcami  

 wydanie warunków w miejscowości Boksyce w sprawie działań podjętych w celu 

budowania biogazowni – tematy podlegają obróbce prawnej. Jest gro wystąpień 

mieszkańców, protestów, listów intencyjnych w tych 3 tematach; 

- e-zdrowie: efektywność wykonania programu informatycznego dla ośrodków w Waśniowie i 

Garbaczu, kwota 328 tys. zł środków zewnętrznych, 105 tys. zł środki własne, w sumie 433 tys. 

zł w ramach działania 7.1. Waśniów jako pierwsza gmina wiejska posiada cały ciąg 

informatyczny wykonany na obu ośrodkach zdrowia. Mogą korzystać z przekazu danych w 

obie strony, usprawnia system rejestracji. Efektywność programu dowiedziona i rozliczona na 

31.07; 

- podziękowanie za pomoc finansową dla szpitala w Ostrowcu. Jako pierwsi przekazali środki 

na zakup niezbędnego sprzętu medycznego ratującego ludzkie życie.  Pomoc kierowano 

również w postaci płodów rolnych. Kilkakrotnie dowożono marchewkę, pietruszkę, cebulę i 

inne, w sumie 2,5 t. Jako gmina typowo rolnicza zastosowano taką formę wsparcia 



 

 

- wręczono promesę od premiera na kwotę 696 tys. „z haczykiem”. Promesa na Fundusz 

Inwestycji Lokalnych (RFIL). Nabór tylko na inwestycje. Zgłoszono deklarację za 

pośrednictwem Wojewody. Jest parę niejasności, kierują pytania do Wojewody. Uruchamiają 

kolejną rzecz, muszą się zastanowić, bo w tym roku będzie jeszcze 2 nabór (6 mld zł). Chcą 

przygotować jedną większą inwestycję i złożyć do projektu wsparcia. Wiedzą, że ta kwota, 

którą otrzymali nie może być wykorzystana na pokrycie zadłużenia, długu, kredytów itp. 

Pieniądz ma być wydany na inwestycje, nie na bieżące sprawy; 

- podpisano z Wojewodą  umowę na realizację w 2020 zadania zleconego wieloletniego 

programu Senior+. Temat umożliwia uruchomienie środków pani J. Kamińskiej, która będzie 

ten projekt cały przygotować i prowadzić 

- otrzymano kwotę 58 446 zł w ramach rezerwy środków na publicznych szkołach 

podstawowych w ramach części oświatowej subwencji ogólnej. Wnioskowały 2 szkoły na 

ponad 100 tys. zł. PSP w Waśniowie złożyła wniosek pierwsza na kwotę 58 tys. zł dotyczy 

szkoły, która złożyła pierwsza wniosek na pracownię biologiczno-chemiczno-matematyczne. 

Wójt podkreślił, że szkoła w Nowym Skoszynie wysłała, jako 2 wniosek na kwotę 38 tys. może 

liczyć ewentualnie z rezerwy środków pozostających w dyspozycji Ministra Edukacji 

- przystąpiono do programu Regionalnego Programu Zdrowotnego w zakresie zapobiegania 

wczesnego wykrywania cukrzycy typu 2. Wspólnie z doktorem Kaczanowskim omówili 

projekt i przystąpili do niego. Województwo weszło w program. Badania nieodpłatne, 

nieodpłatne testy. Potwierdzono zgłoszenie. Samorząd w zasadzie nie ponosi kosztów, program 

oparty o środki zewnętrzne. 

- Urząd Miasta w Skarżysku Kamiennej wystąpił o wsparcie utworzenia terminala 

intermodalnego do przeładunku towarów pociągów na tir i odwrotnie. Chcą by region 

północnej części województwa, miasto Skarżysko i województwo mogło taki terminal mieć, 

- podziękowania od Dyrektora Delegatury Adama Michcika dla pracowników urzędu oraz 

komisji za pracę przy przeprowadzeniu wyborów; 

- analizowali sytuację wsparcia pomoc dla gmin, które ucierpiały w różnych klęskach 

żywiołowych. Związek Gmin Wiejskich oraz Stowarzyszenie Gmin Regionu Świętokrzyskiego 

apelowali o wsparcie i pomoc. Analizowano i wybrano Gminę Chmielnik, gminę typowo 

rolniczą, podobną do Gminy Waśniów. Straty: 71 domów podtopionych, 8 mostów, drogi, 

chodniki, oczyszczalnia ścieków. Szereg infrastruktury zniszczonej na bardzo poważne środki 

finansowe. Jako samorząd chcą podjąć uchwałę w sprawie pomocy; 

- RFIL: do 10.08, złożono wnioski, muszą określić i zdecydować, co mogą zrobić. Inwestycje 

muszą uzyskać odpowiednią skalę punktową. Rozważają, ale prawdopodobnie w to wpisałaby 

się termomodernizacja, odnowienie źródeł energii, fotowoltaika, pompy ciepła – szkoła w 

Boleszynie. Ujmuje wiele zagadnień i załatwia bardzo komplementarnie temat obiekt szkoły. 

Zadanie będzie kosztować szacunkowo ok. 1,5-1,8 milion. 

- projekt Związku Gmin Gór Świętokrzyskich, na kwotę 3,5 mln; przygotowano pełną 

dokumentację z Narodowego Funduszu, chcą komplementarnie wejść w sposób recyklomatów, 

budowy kompostowników, wyposażenia szkół, ponowne wykorzystanie odpadów, tablice 

informacyjne, gry i inne; 

- drogi:  

 Grzegorzowice, Zajączkowice i Milejowice – mają zgłoszenie do Funduszu Dróg 

Samorządowych, na 12.08 muszą zostać złożone; 

 do końca sierpnia można skorzystać z naboru dodatkowego, chodzi o duży odcinek 

drogi, który będzie spełniał punkty, wstępnie analizują, mają 3 odcinki dróg, najbardziej 

wpisuje się odcinek od mostu w Skoszynie, do p. T. Wojtachniego, łączy dowóz i 

szkołę, komunikacja autobusowa, żaden inny odcinek nie zdołają przygotować.  

- podejmują decyzje, które obiekty mogą wrzucić do programów termomodernizacyjnych, 

gdzie mogą uzyskać właściwą skalę punktową.  



 

 

- na dzień dzisiejszy nie ma żadnej informacji dot. dróg powodziowych, nie wiedzą czy będą 

jakieś środki. Złożyli po ostatnich deszczach nawalnych. Zasugerowali kilka wsi, tam gdzie 

zniszczenia na drogach są istotne. Zgłosili do Powiatu i chcą, żeby Powiat złożył odcinek od 

Waśniowa, przez Zajączkowice, Boksyce do Mominy. Jeżeli się nie załapie chcą, żeby był w 

następnym roku jako pierwszy odcinek w EFSie, jako pierwszy odcinek. Umówili się ze 

Wicestarostą, że w następnym tygodniu dojadą na odcinek oraz Mirogonowice do granic 

powiatu, bo tam też jest zły stan. Z każdej gminy ma być jeden wniosek w naborze dodatkowym 

i zasadniczym, spróbują zawalczyć, bo mają prawie 80 km dróg powiatowych.  

 

Przewodniczący podziękował wójtowi za przybliżenie, co działo się między sesjami. 

Poinformował, iż przed rozpoczęciem spotkania radny Tadeusz Buczkowski prosił, aby 

udzielić głosu panu Mirosławowi Kopikowi. Przewodniczący zapytał czy chciał zabrać głos i 

go udzielił. 

Mirosław Kopik, Prezes Zarządu Europejskich Agencji Rozwoju, oznajmił, iż jeżeli będą 

uprzejmi to by nie siedział przez całe spotkanie Rady Gminy i jeżeli miałby 15-20 minut to 

chciałby zabrać głos w sprawie, którą wójt już poruszał- inwestycji związanej z budową 

biogazowni rolniczej we wsi Boksyce. Podziękował Przewodniczącemu, radnym, wójtowi i 

gościom za zaproszenie na sesję i chęć wysłuchania. Przedstawił się, wyjaśnił, iż, na co dzień 

zajmuje się strategiami rozwojowymi, biznesplanami, studiami wykonalności, wnioskami z 

Unii Europejskiej, szkoleniem personelu, ale dzisiaj występuje w roli właściciela zespołu 

pałacowo-dworskiego w Boksycach oraz „posłańca, wysłańca” mieszkańców wsi Boksyce, 

którzy poprosili, żeby zabrał głos w ich sprawie i reprezentował siebie i ich. Prosi żeby 

traktować jego wystąpienie, jako całej społeczności wsi Boksyce a najprawdopodobniej za 

chwilę jeszcze kilku okolicznych wsi, ponieważ został poproszony o udostępnienie parku, 

ponieważ to duży obszar, żeby nawet kilkaset osób się mogło spotkać z okolicznych 

miejscowości. 

Wyjaśnił, iż sprawa z jednej strony jest bardzo przyjemna dla gminy, ponieważ pojawił się 

inwestor, który chciały zainwestować i stworzyć nowe przedsiębiorstwo, ale z drugiej strony ta 

inwestycja jest „bardzo śmierdząca” i postara się to nakreślić. Oznajmił, iż mówiąc o inwestycji 

należy dotknąć 3 obszarów i przedstawił jego refleksje związane z 3 obszarami. 

 1. Obszar związany z polityką energetyczną państwa i unii europejskiej. Tego typu 

inwestycja doskonale wpisuje się w politykę energetyczną państwa, są, a zwłaszcza unia 

europejska mocno nastawiona jest ze wszystkimi funduszami na energię zieloną, odnawialną. 

Dotyczy to również Polski, mają stosowne dokumenty, które zachęcają do coraz większych 

inwestycji w tym obszarze. Tak się też dzieje, bo i wójt opowiadał na terenie gminy Waśniów. 

Mają 4 główne obszary energii odnawialnej: energia słońca (panele fotowoltaiczne 

nieoddziałujące na nikogo), energia wiatru, jak w gminie widać wiatraki to pachnie 

„nowoczesnością, polotem, pójściem do przodu”, energia geotermalna wiąże się z odwiertami 

i poszukiwaniem gorącej wody, oraz energię z biogazowni. Teoretycznie najlepszą z tych 

wszystkich,  ponieważ jest cały rok, przez całą dobą. Z tego punktu widzenia jest pięknie, ale 

jest mała gwiazdka – olbrzymie odory i olbrzymi wpływ na otoczenie takiej inwestycji. 

2. Obszar ekonomiczno-biznesowy, można go podzielić na 3 płaszczyzny: biznes 

inwestora, inwestorki. Jest to bezpośrednio jego sąsiadka bezpośrednio, mają poprawne 

stosunki sąsiedzkie, chociaż nie ukrywa, że na zespół parkowo-dworski i okolicznych 

mieszkańców dzisiaj ten zakład wpływa dość mocno zatruwając, zanieczyszczając pomimo 

wybudowanej po jego interwencji oczyszczalni ekologicznej, zatruwając, zanieczyszczając 

rzekę, emitując sporą liczbę odorów i spory hałas, który wydobywa się z klimatyzatorów i 

tirów, które przyjeżdżają z chłodniami. Poukładali sobie to sąsiedztwo, mają świadomość, że 

mieszkają na wsi, będą pewne uciążliwości i to jest ok. Uważa, że inwestorka jest osobą bardzo 

inteligentna, urocza i nie można nic złego powiedzieć, oprócz tego, że to też businesswoman i 



 

 

to jest inwestorka, która jest nastawiona tylko i wyłącznie na korzyść firmy, a tym samym na 

swoją korzyść finansową. Bo żaden lub prawie żaden inwestor nie jest nastawiony na korzyści 

innych. 

- drugi aspekt to wpływ na potencjalną inwestycję sąsiedzką, czyli Zespół Pałacowo-

Dworski w Boksycach.  Dwór z początku XX wieku, dzisiaj stan surowy, po generalnym 

remoncie, przygotowany do dalszej inwestycji z pięknie urządzonym, odrestaurowanym 

parkiem, który jest wizytówką gminy. Bardzo często bywa w parku, dworze. Drzwi i park są 

zawsze otwarte, nie ma dnia, żeby nie mieli turystów, którzy przyjeżdżają, zawsze mogą wejść 

i nawet w tym stanie mogą obiekt oglądać i podziwiać. Podkreślił, iż jest to niewątpliwie 

wizytówka, której się nie należy wstydzić.  Wizytówka taka, że obiekt zostanie sprzedany pod 

inwestycje albo będzie realizowany. Kilka miesięcy temu wystąpił z informacjami, zapytaniami 

do wójta. Jest przygotowany biznesplan pod dom spokojnej starości. Przy realizacji inwestycji, 

która jest planowana po sąsiedzku, to przyszłość tego obiektu jest taka, że nikt go nigdy nie 

kupi pod funkcję rezydencjalną, mieszkalną, ani nikt nie zrobi tam nowego biznesu. Trzeba 

będzie zamknąć bramę na kłódkę, pozwolić, żeby zarosło, zawaliło się, bo to będzie 

niemożliwe. 

- mieszkańcy wsi Boksyce oraz okolicznych wsi. Inwestycja planowana jest w centrum 

wsi. Fachowcy twierdzą, że wartość nieruchomości w wyniku postawienia tej biogazowni i 

uruchomienia jej w bezpośrednim sąsiedztwie, spadną o nawet 80-90%, będą niesprzedawalne, 

bez wartości. Tam nikt nigdy się nie osiedli i nigdy nie sprzeda. Zła wiadomość, jest taka, że 

odory wydobywające się z tego zakładu zakłócą nie tylko wieś Boksyce, bo praktycznie tablica 

tylko oddziela od wsi Zajączkowice czy Momina a w linii prostej na wzgórzu widać park w 

Boksycach, zaledwie kilka kilometrów. Ta inwestycja również będzie oddziaływała na to 

miejsce [Urząd]. Państwo nie będą mogli otworzyć sobie okna latem, tak jak teraz i posłuchać 

jeżdżących samochodów, bo będą musieli je zamknąć, bo będzie odór, nawet tutaj. Wartość 

nieruchomości nie tylko we wsi Boksyce, ale w okolicznych miejscowościach również zmaleje, 

nie w takim stopniu jak w Boksycach, ale będą nieruchomości trudno sprzedawalne na znacznie 

mniejsza skalę.   

3. Aspekt społeczny. Wyjaśnił, iż jest tutaj by prosić i apelować, aby nie wyrazili zgody 

pod jakimkolwiek pozorem na powstanie tego obiektu. Pomimo, że idea jest piękna, to ona jest 

piękna, kiedy mówi się o idei, która jest realizowana daleko od nich. On nie jest ekspertem w 

zakresie biogazowni i energii odnawialnej, dlatego też żeby móc przyjść i co nieco, kilka 

mądrych zdań powiedzieć skontaktował się z kilkoma osobami m.in. doktorem Łukaszem 

Rolickim, byłym pracownikiem Uniwersytetu Przyrodniczego w Lublinie dzisiaj dużym 

przedsiębiorcą rolnym. Udał się na spotkanie do Wojewódzkiego Inspektora Ochrony 

Środowiska w Kielcach,  bo tam przychodzą wszystkie skargi. Głownie z Piekoszowa, które 

zgodziło się na wybudowanie takiej biogazowni. Odbył długą rozmowę i pozwolił sobie i zadał 

sobie trud na przestudiowanie przez grubych kilka godzin, informacji dostępnych w Internecie, 

mediach, telewizji, prasie na temat biogazowni. Przyznał, że jedyna rzecz gdzie pozytywnie 

pisze się o biogazowniach to portale energetyczne i portale, w których artykuły sponsorowane 

piszą producenci biogazowni. Internet na dziesiątkach stron zalany jest informacjami na temat 

szkodliwości i wpływu takiej biogazowni na osoby. Wydrukował sobie dosłownie kilka takich 

artykułów i zaledwie po 2-3 zdania z każdego chciałby tutaj… 

Przewodniczący przerwał wypowiedź pana M. Kopika i wyjaśnił, iż nie chciałby wpływać 

na wypowiedź, ale umówili się na kilka zdań a nie wykład pełnoetatowy, tym bardziej, że go 

wpuścił między punktami 

Mirosław Kopik odpowiedział, iż on pytał czy 15-20 min… 

Przewodniczący zauważył, iż pan się przestawił i pan prowadzi szkolenia, ale prosi o 

skrócenie i merytorycznie. 

Mirosław Kopik odpowiedział, iż on się w czasie 15-20 minut zmieści, o który prosił. 



 

 

Przewodniczący poprosił, żeby koncentrować do meritum 

Mirosław Kopik oznajmił, skoro ma tak mało czasu to „bardziej do brzegu”. Mieszkańcy 

wsi Boksyce wystosowali petycję i blisko 80 osób podpisało się pod pismem, które zostało 

złożone u pana wójta, którzy składają absolutny protest, którzy nie chcą biogazowni w środku 

wsi Boksyce. Taka biogazownia może powstać w każdym miejscu tylko nie w takiej 

koncentracji i obszarze, które znajduje się we wsi Boksyce i ta inwestycja jest w środku, wsi. 

Wpłynie na wszystkich mieszkańców.  Dodał, iż ze wszystkich dostępnych źródeł wynika, że 

odór, smród będzie nieprawdopodobny, nie będzie się dało żyć, wartość nieruchomości 

spadnie.  Będą gigantyczne problemy, związane z tym, że prawdopodobnie mieszkańcy są tak 

zdeterminowani, że będą wnosić przeciwko Gminy o odszkodowania o utraconej wartości 

swojej nieruchomości. Mogą to być odszkodowania wielomilionowe. Prosił, żeby to też wziąć 

w analizach i pod uwagę przy podejmowaniu decyzji. Mieszkańcy wsi powiedzieli mu, żeby 

powiedzieć radnym, wszystkim ludzi, którzy będą, „Myśmy na nich głosowali, to są nasi 

przedstawicie, którzy chcieliśmy głosując na nich, żeby reprezentowali nasze interesy bronili 

nas”. Zwrócił się do mich, jako do reprezentantów, którzy zostali wybrani między innymi przez 

tych mieszkańców, żeby nie zgodzili się na tego typu inwestycje, ponieważ ona dla Gminy 

Waśniów ekonomicznie nie przyniesie żadnych znaczących korzyści, ani podatki dodatkowe 

nie wpłyną, oprócz podatku od nieruchomości ani zatrudnienie nie będzie wiesze. Zatrudnienie 

na poziomie kilku osób, jeżeli wzrośnie to nie wpłynie na cały stan zatrudnienia w Gminie 

Waśniów, więc ta inwestycja dla Gminy nic wielkiego nie przyniesie a zatruje życie 

mieszkańcom Boksyc i okolicznych miejscowości, będzie zarzewiem problemów, konfliktów, 

protestów, telewizji, radia, mediów, sądów, prokuratur i wszystkiego. Bardzo prosi w imieniu 

mieszkańców wsi i swoim, żeby nie podejmowali takiej decyzji i żeby nie podejmowali decyzji 

na korzyść jednego mieszkańca i jednego biznesu, a żeby wzięli pod uwagę interes i wolę 

mieszkańców. Dodał, iż gdyby ta inwestycja powstała można powiedzieć Gmina Waśniów i 

zatkać nos, Oznajmił, iż żadne zapewnienia, ponieważ dostępne informacje w Internecie, 

mediach, nawet u Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska mówią jasno, „będzie 

śmierdziało nieprzeciętnie”. „Smród z obornika to jest zapach fiołków przy tym, jakie są 

smrody i odory z biogazowni”. Prosił o to, żeby nie podejmowali takich decyzji, żeby skłonili 

administrację, wójta i jego ludzi do tego, żeby takich decyzji nie podejmowali. Chętnie odpowie 

na pytania 

Przewodniczący sprostował, iż zaproszenie z tego, co zrozumiał, było ze strony pana 

radnego, tak? 

Radny Tadeusz Buczkowski wyjaśnił, iż to było zaproszenie od mieszkańców. 

Przewodniczący, wyjaśnił, iż pan prezes dziękował mu za zaproszenie a on widzi się z nim 

pierwszy raz i dlatego chciał to sprostować. Zwrócił się do pana prezesa, podziękował mu za 

piękny wykład  na temat pozyskania energii. Spodobało mu się to, jak mówił,  żeby ludzie z 

miasta lokowali swoje środki, przyszłość na wsi a później się skarżyli na uciążliwość 

mieszkania na wsi, bo wieś ma swoje prawa i na wsi zawsze było tak i będzie i nieraz w telewizji 

widzi się przykre takie incydenty, że rolnicy muszą tam podporządkowywać się różnym 

procesom prywatnym, ale dodał, iż pan M. Kopik zrobił wykład uświadamiający, ale trochę 

odebrał to, jako zastraszanie, a szczególnie jego ostatnią wypowiedzią. Podkreślił, iż  bardzo 

wyraźnie rysuje się konflikt biznesów, bo pan wyraźnie powiedział o biznesie. Jest konflikt 

biznesów i na razie nie będzie się wypowiadał głębiej, bo nie zna zagadnienia szczerze i to jest 

dopiero początek, wójt powiedział, że będą na bieżąco informowani. Dobrze, że zabrał głos, 

lokuje swoją posesję na terenie Gminy, ma prawo do wypowiedzi. Podziękował jeszcze raz za 

wykład, na razie będą się przyglądać i w tej chwili nie są w stanie zająć żadnego stanowiska. 

Zaznaczył, iż pan M. Kopik nie ukrywając, powiedział, że on chce jeden biznes, pani chce drugi 

biznes. Uciążliwość uciążliwością, ale Przewodniczący na razie proponuje poczekać. Zapytał 

czy ktoś chce zabrać głos. 



 

 

Wójt Krzysztof Gajewski wyjaśnił, iż ten temat został „wrzucony” przez inwestora, 

ponieważ napisał wniosek, poddał temat od strony prawnej, dokumentacyjnej, czysto 

administracyjnej. Przyznał, iż wiele aspektów niesie to za sobą. Nie przesądzają sprawy, 

ponieważ jest to początkowa faza wniosku, który został złożony. Pan Marek może powiedzieć, 

jako kierownik Referatu, do którego to wszystko wpływa. On też dzisiaj nie zajmuje 

stanowiska, ponieważ dostają różne informacje od np. pokrycia mapowego, że system 

łączności, system informatyzacji, wynika uszczelniania tej strefy, białe plamy itd., a z drugiej 

strony są sprzeczności mieszkańców i innych rzeczy, by lokalizować blisko zabudowań, 

mieszkań czy czegokolwiek jak w przypadku masztów i zradzają się konflikty. Ci, co nie mają 

łączności telefonicznej a nie mają Internetu kablowego, mają łącze radiowe, czy telefoniczne 

chcą mieć dostęp. Mówi na tym przykładzie. Wystąpił do Wydziału Rolnictwa, rozmawiał 

gdzie są takie biogazownie, w jakim układzie są zlokalizowane, nie mieli do czynienia z czymś 

takim, mają szereg informacji, które pozyskali z różnych stron, po to, żeby tą sprawę pod 

względem aspektu społecznego i takiego jak żądają strony. Trochę czasu jest i myśli, że temat 

jest bardzo ważny, istotny, żeby wszyscy radni wiedzieli, z czym to się je, jak to wygląda, bo 

tak naprawdę nikt z nich tego tematu nie „przerabiał”. Nie raz z perspektywy czasu, to, co miało 

wiele rzeczy, są niechętni przeciwni do ustawiania tego natomiast cały proces odwoławczy 

administracyjny kładzie na kolana.  Nie raz nie mają możliwości, bo ten tryb odwoławczy 

gdzieś idzie i nie raz nie mają wpływu na to, żeby pewne rzeczy w pewien sposób artykułowali. 

Myśli, że jest to sprawa istotna, jak mówił wcześniej i informacyjne na komisjach, że protestów 

indywidualnych osób, grup osób i z różnych miejscowości rzeczywiście jest i przedkładane są, 

jako dokument pokazujący niechęć do tego zadania. Muszą to w jakiś sposób obrobić, 

przeanalizować. Trzeba się nad tym mocno zastanowić, mieszańcy żyją, funkcjonują w tym 

wszystkim. Zauważył, iż w niektórych aspektach pan M. Kopik mówił na tak. Wójt poprosił, 

żeby nie mówić, „że od razu prokuratura i grunty, że to, że tamto”, są jakąś przeciwwagą, bo 

od razu będzie tragedia. Trzeba te wszystkie strony wziąć miarodajnie, obiektywnie, od strony 

ludzkiej. Ściągnął sobie gdzie już są obiekty tego typu w okolicy, żeby mieć świadomość, 

pojechać, zobaczyć. Bo to spawy, które mogą spowodować na całe życie ludzkie negatywne 

skutki. Są to rzeczy ważne i dobrze, że o tym mówią, bo jest to problem społeczny i taka jest 

kolej rzecz. Dodał, iż na tym etapie by nie przesądzał w żadną ze stron, rzeczywiście w pismach 

kierowanych do mieszkańców,  dawały taką możliwość wypowiedzenia się każdego ze stron, 

myśli, że to też jest ważne, ale nie przesądzają dzisiaj pewnych kwestii. Musza to wszystko 

bardzo mocno przeanalizować i na pewno przekonać się jak to wszystko wygląda. 

Mirosław Kopik oznajmił, iż to nie był wykład, ponieważ wygląda on nieco inaczej. To 

było podzielenie się jego refleksjami na temat tej inwestycji, które wynikają z rozmów z 

sołtysem i mieszkańcami wsi. Żeby nie odebrali tego, bo zostało to dziwnie, opatrznie 

odebrane, że jest konflikt dwóch interesów. Nie ma żadnego konfliktu interesów. Nie mówi o 

swoim interesie, wspomniał o tym, że ma taki obiekt i ma również plany, ale w najgorszym 

wypadku zamknie na kłódkę ten obiekt i się zakończy. Mówi o 80 osobach tylko ze wsi 

Boksyce, nie będąc poinformowanymi o tej inwestycji, bo zostali poinformowani, zgodnie z 

prawem zresztą, tylko sąsiedzi, ale ponieważ inwestycja będzie w znaczący sposób wpływać 

na wszystkie gospodarstwa domowe wsi Boksyce i okolicznych miejscowości to ci mieszkańcy 

sami się zebrali, sami rozmawiali, sami przygotowali pismo. On jedynie chciał zwrócić uwagę 

i poprosić na pochylenie się nad tym problemem, że 80 osób, nie on przeciwko inwestorce, bo 

on żadnym dużym inwestorem nie jest. 80 osób mówi, że wpłynie to drastycznie  na ich 

funkcjonowanie i ich domostwa, i nie ma też mówienia o jakimkolwiek straszeniu, bo jak pan 

wójt wspomniał, dzisiaj są na początkowym etapie, są konsultacje, Zwrócił uwagę i wspomniał 

ogólnie. Nie miał czasu, żeby zacytować, co się dzieje w innych miejscowościach, bo są 

doniesienia, i chodziło jedynie o to, nie o strasznie, tylko w innych miejscowościach gdzie 

powstały takie obiekty. Zapytał po co się uczyć na własnej skórze, lepiej przeanalizować to, co 



 

 

się skończyło gdzie indziej, jakie były problemy gdzie indziej z prokuratorami, sędziami, 

telewizjami. Rozmawiają, żeby być mądrym nie po szkodzie, tylko dobrze i mądrze podjąć 

decyzję i przeanalizować a nie straszyć. Powtórzył prośbę mieszkańców, apel, żeby się nad tym 

pochylili, nie chodzi o straszenie ani interes dwóch osób tylko całej miejscowości. 

Kierownik Marek Kołodziński zabrał głos i wyjaśnił, iż prawdą w tej dyskusji jest to, iż do 

Urzędu Gminy wpłynął wniosek o ustalenie decyzji o warunkach zabudowy dla inwestycji 

polegającej na budowie biogazowni o mocy do 500kW. Prawdą jest również, że wpłynęło 

szereg skarg, trudno to nazwać skargami, protestów, co do lokalizacji takiej inwestycji. 

Podkreślił, iż ponieważ odbiera wypowiedź pana M. Kopika jakby od Gminy zależało, że 

pojawił się inwestor, który złożył wniosek, który niestety muszą procedować, bo od tego są. 

Będzie on rozstrzygany w oparciu o obowiązujące przepisy prawa. Od każdej decyzji, 

przysługuje droga odwoławcza. Inwestycje tego typu na dzień dzisiejszy nie są uznane, jako 

znacząco oddziaływujące na środowisko, bo sama biogazownia o takiej mocy nie wymaga 

decyzji środowiskowej. Za wcześnie jest, żeby komentować tą sprawę, bo ciągle są na etapie 

wyjaśniania z inwestorem. Podkreślił, iż z grupy mieszkańców, która złożyła protesty w 

urzędzie pojawiła się jedna osoba, która zapoznała się ze złożonym wnioskiem. Inne protesty 

są na zasadzie, że będzie coś budowane – szkodzi. Zaprosił do Referatu do zapoznania się z 

wnioskiem i wtedy będą mogli mówić o wszystkich aspektach, które poruszył pan M. Kopik. 

Wstępny wniosek, który jest złożony traktuje tą instalację, jako instalację hermetyczną. 

Kierownik nic tu nie przesądza, zobaczą, w którą stronę i jakie zapadnie rozstrzygnięcie. Ciągle 

wyjaśniają z inwestorem, ciągle pracują nad tym urbaniści, nie mają nawet projektu decyzji. 

Strony postępowania zostały zawiadomione i będą go weryfikować. 

Mirosław Kopik odniósł się do słów kierownika i oznajmił, iż nie ma takiej instalacji 

biogazowni, która można powiedzieć, że jest szczelna. Produkcja gazu jest szczelna. Może 

zostawić kilka wydruków z artykułów gdzie ludzie, mieszkańcy opowiadają o 

nieprawdopodobnym odorze, który wydobywa się, ponieważ w biznesplanie, który przesłała 

do niego inwestorka. Od kierownika nie dostał tego biznesplanu, w związku z COVID Urząd 

jest zamknięty i nikt nie jest wpuszczany a zgodnie z Kodeksem postępowania 

administracyjnego poprosił o kserokopie, których nie dostał, ponieważ kierownik interpretuje 

przepisy indywidualnie. Inwestorka wysłała biznesplan i nie jest prawdą, że nikt nie zna tego 

biznesplanu, jak zobaczy biznesplan to zorientuje się, że są gigantyczne silosy na po ferment, 

przy którym jak pan stanie to będzie miał odruch wymiotny w ciągu sekundy i wszystkie 

artykuły, doniesienia telewizyjne, prasowe i inne, mówią, o tym, że będzie smród, jakiego nikt 

tutaj nie widział i nie słyszał o takim smrodzie. Prosi, żeby nie opowiadać, że to będzie 

biogazownia gdzie coś będzie się działo w obszarze zamkniętym i nic nie będzie czuć. Tam są 

potężne kilkumetrowe osadniki na ciekłe pozostałości z po fermentu, więc nie jest to absolutnie 

prawda, że wszystko będzie w obiegu zamkniętym. W obiegu zamkniętym będzie gaz, metan, 

który jest wybuchowe między 5-15% i jeżeli nastąpi jakaś awaria to będzie gigantyczny 

wybuch taki, że w skrajnej sytuacji szyb to nie będzie do Ostrowca. Ten gaz będzie 

zabezpieczony i będzie w obiegu zamkniętym, natomiast nie cały „wsad” do kotła to, co z niego 

wyjdzie będzie rozrzucone po polach i nie będą mieli tutaj życia. Bo to wszystko trzeba będzie 

gdzieś rozrzucić, jako nawóz po polach. Zachęca żeby sięgnąć do informacji, które są, chociaż 

w Internecie, bo nie jest to prawda. 

Przewodniczący zauważył, iż przed rozpoczęciem umówili się na zasygnalizowanie tematu 

a teraz sesja przekształca się pod ten temat. Wydaje mu się, że to było nieplanowane. Zaprasza 

go na następną sesję. Umówią się, ujmą w porządku obrad i będą się zajmować tym, a dzisiaj 

zasygnalizował temat. Podziękował i stwierdził, iż na tym zakończą, ponieważ temat jest 

szeroki, każdy musi się zapoznać, ponieważ nie posiadają odpowiedniej wiedzy w tym temacie. 

Przewodniczący podziękował za zasygnalizowanie i oznajmił, iż rozumie, że występował w 

imieniu swoim i mieszkańców, tak to potraktował.  



 

 

 

Ad. 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr 

XV/97/2019 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 30 grudnia 2019r. w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2020 – 2024. 

Przewodniczący wyjaśnił, że projekt uchwały omawiany był szeroko na komisjach 

tematycznych. Zapytał czy ktoś chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał 

projekt uchwały pod głosowanie.   

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr XV/97/2019 

Rady Gminy w Waśniowie z dnia 30 grudnia 2019r. w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Waśniów na lata 2020 - 2024.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz 

NIEOBECNI (3) 

Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Małgorzata Wzorek 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 

2020 rok 

Przewodniczący wyjaśnił, że projekt uchwały omawiany był szeroko na komisjach 

tematycznych. Uważa, iż pani skarbnik bardzo dobrze praktykuje, iż z tyłu na każdym projekcie 

przedstawia załączniki i to jest bardzo przejrzyste, zrozumiałe. Zapytał czy ktoś chciał zabrać 

głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.   

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2020 

rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz 

NIEOBECNI (3) 

Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Małgorzata Wzorek 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Ostrowieckiego 

Przewodniczący wyjaśnił, iż projekt uchwały omawiany na komisjach tematycznych. 

Zapytał czy ktoś chciał zabrać głos. 

Wójt Krzysztof Gajewski wyjaśnił, iż wyartykułowali wszystkie linie, 13 kursów. Pakiet 

jest bardzo korzystny dla gminy, bo na początku było zagrożenie, że tych linii będzie mniej. 

Ostatecznie okazało się, iż wszystkie udało się zlokalizować. Potwierdził to co mówił w 

informacji między sesjami, są jeszcze możliwości. Starali się tak dostosować, żeby miedzy 



 

 

czasie kursy były tak usytuowane, żeby mogli jechać do ośrodka, Urzędu i wrócić itd. Podjęli 

szereg zagadnień. Przejęli kwotę ze środków zewnętrznych i dokładają kwotę, o którą zwrócił 

się Powiat. Poprzednio mieli większą kwotę zapisaną, ponieważ dokładali 1zł do woozoobiegu, 

dzisiaj jest 3 zł. a Gmina z Powiatem mamy pokrywać różnicę 10%. Podkreślił, iż jest to 

korzystne i trwa od 03.08 do końca roku. Nie wiedzą, co będzie potem zobaczą jaki będzie 

system finansowy. Jak będzie się sprawdzał układ komunikacyjny. Podkreślił, żeby pamiętać, 

że są linie prywatne i obsługiwane przez PKS. Na dzień dzisiejszy podkreśla, że nikt nie chce 

jeździć do linii wydzielonych np. Czażów, Skał, pojedynczych miejscowości, bo musza być 

powiązane w pewną sieć przewozową, żeby mógł zarobić na siebie. Uważa, że udało się, bo 

tak jak zgłaszał Darek, jest 2 kursy rano, 2 powroty. Były konsultacje, o której godzinie, żeby 

móc dowieźć dzieci i pracowników i odebrać. Na razie jest tak. Gdyby trzeba było coś zmienić, 

jest pewna elastyczność, nie z dnia na dzień, zmiana kursów czy godzin wymaga 2 

tygodniowego zgłoszenia i naniesienia nowych linii przewozowych. Myśli, że jest sytuacja 

bardzo dobra. Poprzednio było trudniej. Jest szansa, że ilość kursów, na tym etapie wszystko, 

co mogli zrobić, żeby w takiej ilości były. 

Radny Tadeusz Buczkowski wyjaśnił, iż zgłaszał na komisji kurs do Czażowa, on jedzie 

przez Waśniów, jedna osoba jedzie do Waśniowa, nie wie czy da się puścić ten kurs przez 

Mominę, Zajączkowice do Czażowa, bo tam wsiada 4 osoby. Nie ma na razie informacji na 

przystankach, w jakich godzinach te kursy mają być 

Wójt Krzysztof Gajewski odpowiedział, iż będą to rozstrzygać, zobaczą jak to się 

sprawdza. Dyrektor PKSu stwierdził, że on na wydruku z bileterek wyjdzie mu ile biletów 

miesięcznych, jakie jest obciążenie, zapotrzebowanie. Dobrze by było, żeby wozili ludzi a nie 

powietrze, i to chyba nie tylko jemu na tym zależy ale im wszystkim i jeżeli ta podpowiedź da 

jakąś relatywną możliwość zwiększenia linii przewozowej to myśli, że tak. Tylko muszą 

zobaczyć, bo podobierali tak kursy, żeby się nie dublować, bo po tej samej linii jedzie od 

Mirogonowic przez Mominę, żeby nie były po sobie w odstępie paru minut, bo wtedy jest bez 

sensu. Muszą to rozważyć. Te wniosek prosi, żeby zapisać 

Radny Piotr Kwaśniak podziękował w imieniu mieszkańców Kraszkowa, że dało radę 

przedłużyć autobus do ich miejscowość. Dodał, iż dobrze by było, żeby się przychylić i 

ewentualnie zrobić jakiś wjazd z kursu, który przejeżdża obok na Witosławice, jeśli by była 

taka możliwość. Było by to fajne rozwiązanie. Jak sam wójt wie, sporo jest osób tam 

mieszkających, i starszych, które też gdzieś tam chcą się dostać i do ośrodka i do Urzędu. Warto 

by było gdzieś taki kurs rozważyć. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący 

poddał projekt uchwały pod głosowanie.   

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Ostrowieckiego.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz 

NIEOBECNI (3) 

Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Małgorzata Wzorek 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 



 

 

 

 

Ad. 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 

Chmielnik w powiecie rzeszowskim 

Przewodniczący wyjaśnił, iż rozmawiali na komisjach tematycznych. Zapytał czy ktoś 

chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący wyjaśnił, iż gmina ta ucierpiała w czasie 

nawalnych deszczów. Solidarnie pomagają gminie w formie jak mogą. Wydaje mu się, że 

gdyby się im coś takie wydarzyło to też by ktoś pomógł. Pomagają jak mogą. Przewodniczący 

poddał projekt uchwały pod głosowanie.   

W trakcie głosowania Przewodniczący poprosił Radnego Chojnackiego o oddanie 

głosu. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Chmielnik 

w powiecie rzeszowskim. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz 

NIEOBECNI (3) 

Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Małgorzata Wzorek 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace naprawczo – 

konserwatorskie zwieńczenia hełmu dużej wieży Kościoła p.w. Św. Wojciecha BiM w 

Mominie wpisanego do rejestru zabytków województwa świętokrzyskiego pod. Nr rej. A.624 

decyzją z dnia 15.04.1967r. 

Przewodniczący poinformował, iż projekt omawiany był na komisjach. Zapytał czy ktoś 

chce zabrać głos. Zgłosił się wójt Krzysztof Gajewski, który wyjaśnił, iż sprawa kopuły budziła 

wątpliwości od szeregu lat, ponieważ krzyż żeliwny powodował zagrożenie, nie tylko dla 

więźby dachowej, ale i przebywających tam ewentualnie ludzi. Dobrze się stało, że dzięki 

działaniom, jakie zostały podjęte. Wiedzą, że kościół jest wpisany do rejestru zabytków i dzięki 

temu mogli pomóc uratować tą zabytkową część kościoła. Podkreślił, iż kopuła pokryta jest 

chyba 23k złotem. Zrobiona tak, jak powinna być zrobiona w założeniu projektowym. Termin 

realizacji zadania do końca września, w zasadzie jest już zrobiona, założona, potrzebne są prace 

konserwatorskie, zabezpieczające, instalacja odgromowa. Wartość całej inwestycji ponad 20 

tys., w tym udział Gminy w formie konkursowej, który ogłoszono. Została wyłoniona ta 

inwestycja za kwotę 16 tys. i jest to zaznaczone w uchwale. Wójt przypomniał, iż pomagali 

przy zabytkach wpisanych do rejestru: 4 obiekty kościelne: Witosławska Góra, Waśniów pod 

wezwaniem św. Piotra i Pawła, Grzegorzowice św., Jana i Mominie św. Wojciecha. W każdym 

z tych kościołów wspierali, pomagali, aby odtworzyć to, co jest największym zagrożeniem lub 

powoduje, że zakres tych rzeczy podtrzymuje historyczny aspekt budowy. Nad zadaniem 

czuwa konserwator zabytków, która dała pewne obostrzenia, które trzeba spełniać. Oni 

przekazują kwotę licząc, że dokładają cegiełkę do zabezpieczenia i odnowienia zabytków, które 

są wpisane do rejestru zabytków  

Radny Tadeusz Buczkowski w imieniu swoim i księdza proboszcza podziękował za 

przychylenie się do wniosku.  

Przewodniczący uściślił, iż radny dziękuje w imieniu parafian i księdza proboszcza. 



 

 

Radny Tadeusz Buczkowski dodał, iż sami nie zebraliby takiej kwoty. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.   

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace naprawczo – 

konserwatorskie zwieńczenia hełmu dużej wieży Kościoła p.w. Św. Wojciecha BiM w 

Mominie wpisanego do rejestru zabytków województwa świętokrzyskiego pod. Nr rej. A.624 

decyzją z dnia 15.04.1967r.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz 

NIEOBECNI (3) 

Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Małgorzata Wzorek 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Waśniowie 

Przewodniczący wyjaśnił, iż na sesję zaprosił p.o. Kierownika Jana Kaczanowskiego 

jednak z uwagi, iż pełni dyżur medyczny na zastępstwo, oświadczył, iż nie może przyjść, 

zadeklarował, iż w innych okolicznościach skorzysta z zaproszenia. Obecna jest Małgorzata 

Ziemnicka Księgowa. Na komisjach tematycznych szczegółowo omawiali finanse GZOZ. 

Głowna księgowa szczegółowo wyjaśniała. Zapytał czy ktoś chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie 

było. Wydaje mu się, iż, pani M. Ziemnicka w przystępny i zrozumiały sposób przedstawiła 

zawiłości budżetowe. Oni mają doświadczenia z rozpatrzenia budżetu gminy i to było 

zrozumiałe. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.   

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Waśniowie.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz 

NIEOBECNI (3) 

Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Małgorzata Wzorek 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

 

Przewodniczący ogłosił 15 minut przerwy, 

 

Przewodniczący otworzył posiedzenie po przerwie.  

 

Ad. 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Kielcach skargi Prokuratora Rejonowego w Ostrowcu Św. 



 

 

Przewodniczący poinformował, iż sprawa została wyjaśniona na komisjach tematycznych. 

Zapytał czy są jakieś pytania? Brak zgłoszeń. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod 

głosowanie.   

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Kielcach skargi Prokuratora Rejonowego w Ostrowcu Św.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz 

NIEOBECNI (3) 

Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Małgorzata Wzorek 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie określenia średniej ceny jednostek 

paliwa w Gminie Waśniów na rok szkolny 2020/2021 

Przewodniczący wyjaśnił, iż projekt uchwały komentowała kierownik CUW Iwona 

Wiśniewska, uważa, iż sprawa jest jasna. Zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Brak zgłoszeń. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie określenia średniej ceny jednostek paliwa 

w Gminie Waśniów na rok szkolny 2020/2021. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz 

NIEOBECNI (3) 

Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Małgorzata Wzorek 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie dofinansowania doskonalenia 

zawodowego nauczycieli 

Przewodniczący wyjaśnił, iż temat był szeroko omawiany przez kierownik CUW. Zapytał 

czy ktoś chce zabrać głos. Zgłosił się wójt Krzysztof Gajewski i uzupełnił, iż rokrocznie 

przyjmują treści uchwał, że 0,8% planowanego na rok 2020 z funduszu płac, muszą zgodnie z 

zapisem ustawy doskonalić formę zawodową nauczycieli. Z tego 40% jest na dofinansowanie 

placówek wyższych i doskonalenia nauczycieli, 60% na kursy seminaria, i inne formy 

skierowane do nauczycieli przez dyrektorów skierowane na doskonalenie swoich kwalifikacji. 

To jest wymóg ustawowy. Kwota z Odpisu Funduszu Płac i wynosi 26 920zł i podzielona jest 

na Szkołę Podstawową w Waśniowie 14 200 i w szkołę w Mominie 12 720zł.   

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał 

projekt uchwały pod głosowanie.   

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie dofinansowania doskonalenia 

zawodowego nauczycieli.  



 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz 

NIEOBECNI (3) 

Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Małgorzata Wzorek 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

 

 

 

Ad. 15. Sprawy różne 

Przewodniczący udzielił głosu pani Renacie Lipka Kierownik GZOZ Waśniów, która 

przybyła na obrady w czasie przerwy. 

Renata Lipka wyjaśniła, iż zabiera głos z 2 powodów: zwolnienia ze stanowiska 

kierownika Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Waśniowie oraz sposobu, w jaki do tego 

doszło. Oznajmiła, iż petycję o odwołaniu jej ze stanowiska firmowały swoimi nazwiskami jak 

również osobiście pan radny powiatowy Gołdyn, niejaka pani Zbrożyna a wspierała ich tym 

podgrzewając falę nienawiści niejaka pani Porębska. Zaznaczyła, że z żadną z tych osób nie 

miała okazji zamienić nawet słowa. Wszyscy uparcie twierdzili, że doskonale wiedzą, co się 

dzieje w ośrodku zdrowia. Zapytała skąd mają taką wiedzę? Może tylko przypuszczać, ze z 

pomówień pań pielęgniarek, których przewinienia zawodowe zgłosiła do Rzecznika 

Odpowiedzialności Zawodowej. Nieprawdomówność pań pielęgniarek, które manipulacją 

doprowadziły opinię publiczną do przekonania, że są znieważane i poniżane potwierdza się w 

ich odmowie do wglądu przez Radę Gminy oraz Radę Społeczną w dokumentację dotyczącą 

zgłoszonych przewinień. Zwróciła się do radnej Ślusarz i zapytała, dlaczego nie chce zapoznać 

koleżanek i kolegów w Radzie Gminy ze zgłoszonymi przewinieniami a uparcie twierdzi, że 

była poniżana i zastraszana. Zwróciła się do reszty i oznajmiła, iż może prościej byłoby 

sprawdzić w prokuraturze ewentualnie w Sądzie, że zrzucane pod jej adresem oskarżenia są 

fałszywe. Gdyby, któraś z tych osób zapoznała się, z chociaż jednym dokumentem, który 

dotyczy ośrodka zdrowia takich tez w tej petycji nie wysuwałaby. Osoby te nie wiedzą nic o 

funkcjonowaniu ośrodka zdrowia. O jego statucie, funkcjonowaniu ośrodka zdrowia, o jego 

statucie, regulaminie organizacyjnym, regulaminie pracy, o umowach zawartych z Narodowym 

Funduszem Zdrowia, o ich założeniach a także o obostrzeniach w ich wykonaniu.  

Zwróciła się do radnego Gołdyna i powiedziała, iż ani on ani żaden najbliższy członek jego 

rodziny nie jest pacjentem ośrodka. Zapytała, czego nie chce zamiatać pod dywan. Ma nadzieję, 

że nie przewinień pielęgniarskich, tyle tylko, że wypadałoby się najpierw z nimi zapoznać. Jest 

dla niej rzeczą niepojętą, że osoba, która zasiada w Radzie Powiatu feruje jakieś wyroki w 

stosunku do jej osoby na podstawie pomówień a nie dokumentacji. 

Zwróciła się do pani Zbrożyny, i powiedziała, iż gdyby przeczytała pani którykolwiek 

statut ośrodka, nawet ten sprzed 10 lat wiedziałaby pani, że stanowisko kierownika nie zostało 

stworzone dla niej i nie jest jak to podkreśliła w petycji „Dużym wydatkiem dla gminy”, 

ponieważ gmina kierownikowi nie płaci. Kierownik sam musi zapewnić wynagrodzenia dla 

wszystkich jego pracowników i dla siebie samego. Twierdzą w tej petycji, iż w ubiegłych latach 

funkcję kierownika sprawował jeden z lekarzy i bez problemu radził sobie ze sprawami 

przychodni. Zapytała czy mówią o tej samej osobie, która pełnomocnictwo do reprezentacji 

ośrodka w Narodowym Funduszu Zdrowia, czyli instytucji, od której byt ośrodka tak naprawdę 

zależy, powierzyła informatykowi. Gdzie nienależyte wykonanie kontraktu skutkowało 



 

 

zapłaceniem przez ośrodek kary 30 tys. zł a co gorsza zmniejszeniem kontraktu na świadczenia 

stomatologiczne. Czy mówią o tej samej osobie, która żeby wyczyścić zarośnięte rynny, bo 

woda ciekła po ścianach, musiała sprowadzać gazetę ostrowiecką? Proszę państwa, chyba 

naprawdę mamy różny pogląd na temat zarządzania. Nie znają statystyk osób zapisanych do 

ośrodka. Nie mają pojęcia, jakie były przyczyny wypowiedzenia umowy o pracę zwolnionej 

pielęgniarki. Jakie wymogi stawia pielęgniarką Ustawa o zawodach pielęgniarki i położnej. Nie 

znają procedur, jakie obowiązują w ośrodku i porażające jest to, że na podstawie tej wiedzy 

manipulują mieszkańcami gminy Waśniów. Nie jest pierwszym kierownikiem, który nie 

pasował. Wszyscy jej poprzednicy z różnych względów rozstawali się z ośrodkiem, jednak jej 

przyszło jej zarządzać w czasie budowy, rozbudowy, informatyzacji a przede wszystkim 

niesamowitych zmian w przepisach. To, co sprawdzało się kiedyś dzisiaj nie ma racji bytu. 

Podkreśla, że wszystkich pracowników ośrodka, bez względu na staż pracy czy on wynosi 30 

lat czy pół roku, obowiązują te same procedury i te same przepisy. Rolą kierownika, oprócz 

wykonywania zadań statutowych jest również dbanie o to, żeby ich dzieci i wnuki były 

szczepione szczepionkami, które są przechowywały w odpowiednich warunkach, żeby 

wykonywane w ośrodku zabiegi nie zagrażały uprawnień do jego przewożenia. Oświadczenia, 

które nie mają potwierdzenia w dokumentacji i szerzenie fali nienawiści w stosunku do jej 

osoby, są po prostu zwykłą niegodziwością… Wszystko to, co powiedziała ma potwierdzenie 

w dokumentacji, która znajduje się w ośrodku zdrowia jak również ogólnie dostępnym Statucie 

Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej.  

Kierownik ustosunkowała się do artykułu, który ukazał się w Gazecie Ostrowieckiej z 

06.07.20r, w której podano informację, że Gmina będzie musiała do placówki dołożyć ok 67 

tys. ze względu na realizowanie procedur związanych z pandemią. Ona nie wie ile Gmina 

Waśniów będzie musiała dołożyć do Ośrodka Zdrowia, ale w ostatnim dniu jej pracy, 26.06 na 

rachunku ośrodka znajdowało się ponad 200 tys. zł potwierdzone wyciągiem bankowym, a 

wynik finansowy za I półrocze przewidziała z zyskiem ok 7 tys. zł. Dane te na pewno będą 

potwierdzone w sprawozdaniu finansowym za I półrocze. Po I kwartale wynik finansowy 

ośrodka kształtował się stratą w wysokości 68 tys., ale jako kierownik podjęła wszelkie 

działania, aby skutki pandemii, zabezpieczenie pracowników w wymagane środki osobistej 

oraz bezpieczeństwo pacjentów nie wpłynęło na wynik finansowy. Z jej strony to wszystko, 

chciała się odnieść do petycji, podziękowała za współpracę i życzyła zdrowia. 

Przewodniczący podziękował, zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Zgłosił się wójt i 

wyjaśnił, iż rzeczywiście 67 tys. kwota, która tam była nie wynika z informacji, którą 

przedłożył. Faktycznie była podana, że za pierwszy kwartał roku jest 67 tys. niedoboru środków 

spowodowane wirusem. Jest błąd, pani redaktor zrobiła. To nie jest zapis. Ten niedobór 

środków był spowodowany m.in. tym, ze trzeba było kupować środki zabezpieczające w 

miesiącu marcu. Jest ewidentny błąd, był nieautoryzowany dla redaktora artykułu, nie widział 

go przed drukiem, nie prostował. Poszła informacja i tyle może potwierdzić. nie jest to 

informacja wprowadzająca w błąd a mówiąca, ze zadłużenie spowodowane tym. W dalszym 

ciągu nie wiedzieli i nie wiedzą, jaka będzie sytuacja z dosprzętowieniem czy zakupem tych 

środków ochrony indywidualnej, ale ujęli ośrodki zdrowia w Garbaczu i Waśniowie, w ramach 

środków, które razem z Powiatem złożyli na zakup sprzętu zabezpieczającego. Ile trafi do nich 

i jaki może powiedzieć, mówił na komisjach. Zwrócił się do pani Lipki i powiedział, że nie 

mówił, że ktoś źle pracował w ośrodku zdrowia w sensie zarządzania, kierowania. Mówił, że 

szereg rzeczy miało miejsce w układzie tych zapisów, które nawet do niego skierowała. Brak 

wglądu do dokumentacji, bo nie mogą zaglądać do teczki akt osobowych. Te wszystkie 

szczególnie działania osób zewnętrznych na pokazywanie działanie, miały miejsce tak jak 

miały. Wszystkiego nie są w stanie sprawdzić. Postępowanie trwa. Przyjęli na zasadzie pewien 

proces działania i tyle może powiedzieć. Dodał, iż jest prawdą, że w tym artykule zapis 

odnośnie spowodowania tą wielkością jest niedorzecznością informacyjną. Niedobór został 



 

 

skorygowany przez to, ze część osób byłą na urlopach wychowawczych, opiekuńczych nad 

dziećmi. Spowodowało to przeniesienie ich wynagrodzeń z innego systemu, jakby 

wyrównywało system płac ale w dalszym ciągu stomatologia powoduje aspekty, jakie 

powoduje. Generalnie za wykonywanie nie było i nie są płacone za okres miesięczny i nie wie 

czy jest jakakolwiek szansa na wyrównanie, tyle przedłożył pan doktor Kaczanowski 

Kierownik Renata Lipka opuściła obrady. Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać 

głos lub poruszyć inną sprawę? 

Wójt Krzysztof Gajewski poinformował, iż powołany został p.o. kierownika pan 

Kaczanowski, wróciła pani Szczykutowicz do pracy. Rozmawiał z doktorem Chwyczką, który 

zastępował ginekologa. Wróciła pani położna, zastanawiali się czy ma możliwość powrotu, 

Zastanawiali się czy ma możliwość powrotu, jakie są konsekwencje prawne i konsekwencje 

zawartych umów. Podjęto rozmowy na funkcje doktora pediatry. Poruszali sprawy poukładania 

kadrowego etatowego pielęgniarek i doskonalenia zawodowego pielęgniarek. Myśli, ze na 

dzień dzisiejszy są one regulowane. Na półrocze jest kwota 8 tys., zysku. Są jakieś drobne 

rzeczy wymagalne, ale to kwestia przyłożenia kontraktu i środków, które spływają z 

Narodowego Funduszu nie w systemie miesięcznym. Będą pracować, przyglądać się sprawom 

na bieżąco. Umówili się z panem doktorem Kaczanowskim i wprowadzą procedury 

oszczędnościowe z racji tego, że urlopy, opieki nad dziećmi się skończyły, będą sankcjonowane 

w systemie płacowym. Nie ma tutaj jakiegoś zagrożenia. Rozmawiali z wszystkimi lekarzami 

na zasadzie funkcjonowania ich tutaj o poszerzenie kadrowe. Sprawy organizacyjne – formy, 

wiele do zrobienia wiele do przeanalizowania. Doktor Kaczanowski z Księgową dają pewne 

propozycje.. Rzeczy urzędu zostały przez starostwo zaakceptowane. Nie wiedzą jeszcze, kiedy 

i ile potrzebne jest na teren gminy. Ujmowali schronisko, Urząd, szkoły i ośrodki zdrowia. 

Zobaczą ile tego sprzętu i środków zabezpieczających trafi, żeby nie wydatkować środków 

wewnątrz zakładu 

Powołany jest p.o. kierownika, żeby zawierał i reprezentował zakład we wszystkich 

sprawach, które są bardzo istotne i wymagają działania teraz i od razu. 

Wiedzą, że Minister Zdrowia nie uwolnił od spraw ze zwalczaniem COVID 19. Liczba 

zachorowań w ostatnich dniach w województwie i kraju, tendencje 600-700 osób. Wymaga to 

rozsądnego podejścia. Są przyjmowani pacjenci na zasadzie dezynfekcji, rękawiczek, 

maseczek. Mówią, żeby wychodzić w pewnych kwestiach do ludzi, ale też uważać na to, by nie 

wyeliminować z pracy ośrodków lub Urzędu Gminy. Wprowadzają restrykcje z powrotem w 

urzędzie, co do mierzenia temperatury. Spotykamy się z osobami, bo jest potrzeba, bo nie 

sposób przyjąć wniosków np. w opiece na ulicy lub w korytarzu. Sala jest dezynfekowana. 

Pomoc społeczna lub osoby, które tu wchodzą muszą zachować wszelkie rygory. Nie chcą 

sytuacji, jak w innych miejscach w Polsce gdzie bardzo wiele osób jest na kwarantannie, w tym 

urzędy. Utrudnia to bieżące funkcjonowanie. Nie wyobraża sobie jak mają przyjmowanie 

wniosków, gdyby teraz wypadli z obiegu, nie mają dublerów, musza odpowiednio osoby 

zabezpieczyć i reagować. Zastanawiają się nad przychodniami, które robią diagnostykę 

medyczną, kwoty, ale to wewnętrzne sprawy. Również będzie spotkanie rady społecznej, na 

którym będą rozważać te sprawy łącznie z regulaminem i cała sytuacją, która miała miejsce. 

Wójt poprosił o odtworzenie zdjęć i poinformował radnych o: 

- zakarosowany samochód taktyczny dla OSP Grzegorzowice, przygotowany dla straży m.in.: 

szyny Kramera, węże, deska, torba PSP1, PSP2, hydrofory, niezbędny sprzęt ratownictwa do 

oznaczania zdarzeń drogowych. Samochód wielofunkcyjny. Samochód otrzymany nieodpłatnie 

został wyposażony i zostanie włączony do stanu jak zdejmą Jelcza. Do założenia radiostacja i 

drobne rzeczy np. włączenie lamp do sygnalizacji. Sprzęt daje możliwość dla strażaków z OSP 

Grzegorzowice do niesienia pomocy, nobilitacja również dla samorządu. Bezpiecznik w rękach 

strażaków 



 

 

- podpisanie umów z Wojewodą Zbigniewem Koniuszem na program Senior+ w Urzędzie 

Wojewódzkim 

- zdjęcia z wręczenia  

Przewodniczący poinformował, iż 31.06.20 na komisjach wójt był z nimi a później 

pojechał na uroczystość do Kielc i został odznaczony medalem „100-lecia odzyskanej 

niepodległości” podpisany przez prezydenta RP Andrzeja Dudę postanowieniem z dn. 

24.02.2020r. Tak jak wójt podkreślił w gronie odznaczonych było 9 osób a wójt był jedyny. To 

ewidentne wyróżnienie 

Wójt wyjaśnił, iż motywacja tego odznaczenia na wniosek Wojewody Świętokrzyskiego 

To jest sprawa, która dotyczy działalności na niwie samorządowej, również obrony 

Województwa Świętokrzyskiego. Gdyby nie to pospolite ruszenie nie byłoby województwa. 

Wiele robili, monitowali. Praca w różnych instytucjach społecznych takich jak: Związek Gmin 

Gór, Związek OSP, Zarząd Główny Wojewódzki czy działalność w lokalnych grupach 

działania czy inne formy: wniesienie i utrwalanie pamięci narodowej oraz rozwój małej 

ojczyzny, nie tylko Gminy Waśniów, ale również województwa, województwa. 

Funkcjonowania w strukturach związków powiatowych, województwa. Był najmłodszym, 

który otrzymał to odznaczenie. 

Przewodniczący pogratulował wójtowi. Zapytał czy ktoś chce zabrać głów. Odniósł się do 

okresu żniwnego, poinformował, iż posiada gospodarstwo rodzinne przekazywane z dziada 

pradziada i jest w trakcie żniw. Omłócił hektar pszenicy, wynik 6t 140 kg. Za tą uzyskaną 

pszenicę uzyskał 3900zł. na terenie gminy Waśniów działają 2 skupy, jeden skupuje pszenicę 

po 62 zł, drugi po 64 zł. rok jego pracy na jednym hektarze został wyceniony na 3900zł. w tych 

pieniądzach musiał zaorać pole, uprawić, zasiać pszenicę, opryskać i kombajnem skosić. Mówi 

o tym publicznie, ponieważ spotkał się z takimi stwierdzeniami, i to podwójnie go boli, że to 

powiedziały osoby mieszkające na terenie miast województwa, pochodzący ze wsi, bo nie ma 

teraz jak chłopom i rolnikom, bo unia im daje dotacji i samo im w polu rośnie. Dlatego zapytał 

publicznie, kto z miasta chciałby przyjść w kurz pszenny czy jęczmienny i za rok pracy uzyskać 

3900zł. Podejrzewa, że żadna osoba nie poszłaby do pracy, jeżeli by tyle miesięcznie nie 

uzyskała. Najniższa krajowa jest teraz 2600zł a tu nie liczy kosztów paliwa, własnej pracy, 

kosztów nawozu, podatku, pyta, co się dzieje, ceny żywca też są niezadowalające, wręcz 

żenujące. Na co dzień nie zajmuje się zakupami domowymi, ale kiedyś kupował chleb i 

kosztuje 2,60. Wszystko ostatnio zdrożało a pszenica tanieje. Apeluje do samorządowców, 

osób, które mają jakiś wpływ. Parlamentarzystów woj. świętokrzyskiego, żeby się pochylili 

nad tym problemem. Co się dzieje, przed wyborami, nie zajmuje się polityką, każde rządy 

obiecywały poprawę losy chłopa. Z tego wynika, że się nic nie dzieje. Szacunek dla tych ludzi, 

którzy się tylko utrzymują z uprawy roli,. Dla niego to bohaterzy, bo utrzymać się, wychować 

dzieci na godnym poziomie, utrzymać gospodarstwo i siebie to jest naprawdę wyczyn. Mówi o 

małych rodzinnych gospodarstwach, które nie zbierają 12t pszenicy z ha tylko produkują 

zdrowa żywność, nieprzeazoto9waną, która nadaje się do konsumpcji. Jeżeli my [nie] 

przystaniemy produkować to upadną małe manufaktury, małe piekarnie, małe masarnie. 

Wydaje mu się, że problem jest palący i godny pochylenia. Apeluje. Z jednej strony mają 

dotacje, ale obliczając to chyba woleliby sprzedać w godnych pieniądzach, aby ktoś docenił ich 

pracę. Nie wie, chyba wszyscy tutaj uprawiają. Zapytał czy ktoś ma inne zdanie. Jest to przykre, 

ale chciał to podkreślić. Dodatkowo pogoda wiosenna spowodowała niskie plony i rolnik jest 

zawsze uzależniony od cen, pośredników, pogody,. Uprawa roli to jedna wielka niewiadoma. 

Wójt odniósł się do słów przewodniczącego i oznajmił, iż można przygotować materiały, 

wystąpienie. Są gminą typowo rolniczą i ten problem dotyka większości gmin, które mają tylko 

dochody z gospodarstw rolnych. Praktycznie wiele działalności innej gospodarczej nie mają, 

obostrzenia dot. gruntów rolnych. Myśli, że dobrze by było, żeby, jako Komisja Rolnictwa 

może wspólnie potem, jako sesję przygotować materiał czy wystąpienie. Mogą to poprzeć przez 



 

 

Związek Gmin Regionu Świętokrzyskiego. Przez Związek Gmin Wiejskich, bo myśli, że ten 

problem, który zgłaszali najpierw, jeśli chodzi o spray oświatowe szczególnie w małych 

gminach system wynagradzania czy innych również skutkuje negatywnie. Mówią, że odstają 

środki na inwestycje a wiele gmin małych lub rolniczych nie mają pieniędzy na bieżące 

funkcjonowanie, bo te pieniądze musiały być wydatkowane i teraz nie mają na płace, 

utrzymanie bieżące. Na to kredytów nie można wziąć, można tylko na inwestycje. Już ten apel 

poszedł z gmin naszego województwa. Pisali pod adresem, żeby skoro te pieniądze są dane to 

powinny być przeznaczone do budżetu, bo oni wiedzą, na co je wydać. Jeżeli ktoś z góry powie, 

róbcie teraz dużą inwestycję, albo nie macie przygotowanej duże inwestycji to wypadacie z 

obiegu to jest nieszczęście, byłoby nieszczęście, żeby nas takie pieniądze nie minęły. Myśli, że 

temat podjęty przez przewodniczącego jest tematem od szeregu lat istotnym a dotyczy nas 

głęboko, bo jesteśmy gminą typowo rolniczą, ale muszą razem powiedzieć, że system 

funkcjonowania płac wynagrodzeń, stawek za produkty rolne on „obcina ręce” nie jest 

wydolny. Gdyby nie dołożyć to by nie wyszedł. Wie, że gospodarstwa towarowe 

wielohektarowe inaczej funkcjonują niż te, które, jeszcze przy tym funkcjonują, jaki jest. Myśli, 

że trzeba poświęcić jakiś obszar, czas, przygotować stosowne materiały i wystąpić, bo to temat 

ważny i pilny, żeby mogli reagować. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było 

 

Ad. 16. Zakończenie obrad 

Przewodniczący podziękował za obecność i zamknął dziewiętnaste posiedzenie Rady 

Gminy w Waśniowie. Obrady zakończono o godzinie 11:34. 

 

Przygotowała:  Przewodniczył: 

Anna Dudek  Mirosław Chamera 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


